Čeština na pohodu: DOPLNĚK - YouTube
Doplněk závisí na 2 členech: na slovesu (přísudku) a zároveň na podstatném jméně nebo případně zájmeně (většinou podmětu nebo předmětu).
Ptáme se na něj: Jaký? Jako kdo? Jako co? Jak? Kterak? Kým, čím? atd. = JAKO
Příklady:
· Nechal limonádu nedopitou. Jaká byla limonáda? Nedopitá. Jak ji nechal? Nedopitou.
· Otec byl zvolen prezidentem. Kým byl otec? Prezidentem. Kým byl zvolen? Prezidentem.
· Pavel viděl Josefa unaveného. Jaký byl Josef? Unavený. Jak Pavel Josefa viděl? Unaveného.
(Pozor na pořádek slov ve větě! Kdyby věta zněla Pavel viděl unaveného Josefa., pak by slovo unaveného nebyl doplněk, ale přívlastek shodný.)

POZOR!
Pavel vypadá pobledlý   x   Pavel byl pobledlý
 Po       Přs          Do                        Po        Přjs
vypadá = plnovýznamové         byl, je, bude, stal se, stane se                                                                                                                                    
sloveso                                       = sponová slovesa + jméno



Žáci se vrátili domů unavení.   X   Žáci jsou unavení.
 Po        Přs            Pum        Do                     Po        Přjs
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